
17/2010. 

 
JEGYZİKÖNYV 

 
 
Készült: Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 2010. október 28-án 
megtartott ülésérıl. 
 

Jelen vannak: Jelenléti ív szerint 

Pócs István polgármester: 

Köszönti a megjelent vendégeket – Dányi Tiborné pályázati referenst és Halmos Lászlót az 
AVENTIS CONSULT Kft. munkatársát-, az intézményvezetıket, a Képviselı-testület tagjait. 
Megállapítja, hogy a testület 5 fıvel jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  Két 
fı képviselı távolléte igazolt. 
Jegyzıkönyv hitelesítınek felkéri Dr. Sófalvi Antal  és Kochné Holló Edit  képviselıket. 

Javasolja, hogy a meghívón szereplı napirendi pontokat tárgyalja meg a Képviselı-testület. 
Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
 
 
NAPIREND 1./ Tájékoztató a „Csengıvár Óvoda korszerősítése”, valamint az 

„Egészségügyi Központ és Mentıállomás létesítése” beruházások 
lebonyolításáról és finanszírozásáról 

 
Elıadó: Dányi Tiborné pályázati referens AVENTIS CONSULT Kft. 

Miskolc 
 
Pócs István polgármester: 
Az elsı napirendre vonatkozó írásos anyagot a Képviselı-testület megkapta. Kéri, hogy 
akinek kérdése, észrevétele van, azt tegye meg. 
 
Dr. Sófalvi Antal képviselı: 
Kérdése, hogy a kétféle lebonyolítási forgatókönyv közül az Önkormányzatnak melyik az 
elınyösebb? 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Azért dolgozták ki a kétfajta forgatókönyvet, mivel az elıterjesztés készítésekor még nem volt 
ismert, hogy a hitel-felvételre vonatkozó, pénzintézettel folytatott tárgyalás eredményesen 
zárul-e. Úgy tőnik, hogy a hitel felvételi lehetıség rendelkezésre áll ezért a polgármester úrral 
is egyeztetve, az 1. sz. lebonyolítást javasolják a Képviselı-testületnek elfogadásra. Ez azért 
elınyösebb, mert a támogatási szerzıdés módosítása nélkül lehet tovább folytatni a 
beruházást, az eredeti idıpontokat betartva. A második megoldást választva – a támogatási 
szerzıdést módosítani kellene, a határidık egyidejő meghosszabbításának kérésével. 
 
Dányi Tiborné pályázati referens: 
Ha tovább hosszabbítják a projekt idıtartamát, a támogatást is késıbb kapnák meg. Ez 
veszélyeztetni a másik projekt lezárását is. Mivel két párhuzamosan futó – nagy értékő 
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projektrıl van szó, az egyikbıl visszajövı támogatási összegbıl tudják a másik projektet 
finanszírozni.  
Amikor elkezdték a két projektet párhuzamosan, összeegyeztették a pénzügyi finanszírozását 
is. Ezek egymásra, lépcsızetesen épülve halad. Ezért ha az Óvoda korszerősítés 
finanszírozása elakad, akkor veszélyeztetve lesz az Egészségügyi Központ megvalósítása, 
késıbb jutnak a támogatásokhoz, ennek lehívása nehézkesebbé válik. Ezért javasolják, hogy 
maradjanak az eredeti ütemezésnél és a javasolt módon oldják meg a problémát. 
 
Fábián Jánosné pénzügyi csoportvezetı: 
Jelenleg két problémával áll szemben az Önkormányzat. Egyik a beruházás finanszírozása, 
másik a mőködés finanszírozása.  
A mőködésnél már év elején nyilvánvaló volt, hogy a költségvetésnél 39 millió Ft hiány 
mutatkozik. Ennek érdekében megkötötték a folyószámlahitel-szerzıdést – 15 millió Ft 
összegben. Ezt követıen 2010. július hónapban kérték a hitelkeret megemelését, mivel az 
iparőzési adóból közel 12 millió Ft-ot vissza kellett fizetni, mely jelentıs gondot okozott az 
Önkormányzatnak. Ez év végével további finanszírozási gondok lesznek, egyrészt az 
adóbevételek kiesésébıl – amely tartozások szeptember végéig keletkeztek. (Erre 
vonatkozóan megtették a szükséges lépéseket, a fizetési felszólításokat kiküldték az érintettek 
részére). Továbbá a volt polgármester juttatása közel 3 millió Ft nem tervezett kiadást jelent 
járulékokkal együtt. Az OTP bank elvégezte az adósminısítést, ez alapján mintegy 6 millió Ft 
–al lehet megemelni a folyószámla hitelkeretet. A mőködést ezzel az emeléssel meg tudják 
oldani az év végéig. A beruházás finanszírozásával kapcsolatban elmondja, hogy december 
hónapban lesz az óvodai beruházás végelszámolása, melyhez közel 20 millió Ft-ot ki kell 
fizetni az Önkormányzatnak. Ennek fedezete egyrészt a már kifizetett, de támogatásként még 
ki nem utalt Egészségügyi Központ beruházás fordított áfája és a közbeszerzési eljárás 
számlája után járó támogatás – mely kb. 14 millió Ft. Az új képviselı-testületre vonatkozó 
változás-bejelentés elfogadása most történt meg a VÁTI részérıl. Ez alapján már be tudják 
indítani a támogatás lehívását. A hiányzó 6 millió Ft-ot támogatás-megelılegezı hitelbıl 
javasolják fedezni. Ennek a hitelnek a fedezete maga a támogatás lesz. Viszont a folyószámla 
hitelnél az eddig megjelölt fedezeten kívül még további ingatlanfedezet megjelölése 
szükséges. A határozati javaslat alapján a Mővelıdési Ház illetve Sportház felelne meg erre a 
célra. 
Az önkormányzat pénzügyi helyzetének késıbbi alakulására vonatkozóan még nem tud 
nyilatkozni, mert még nem ismert, a 2011. évi költségvetési törvény-javaslat és így a várható 
önkormányzati támogatás sem. De elmondja, hogy - számításai szerint - ha az áfa-
kompenzációt az önkormányzat megkapja (az áfa 20 %-ról 25 %-ra történı változása miatt) 
jövı évben ebbıl kb. 10 millió Ft többlet bevétel származik. Az áfa kompenzáció feltétele, 
hogy a beruházások elszámolható költségének áfa emelkedése elérje az 5 millió Ft-ot. 
 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy amennyiben a napirendre vonatkozóan és a határozati javaslatokkal kapcsolatban 
további kérdéseik, észrevételeik vannak, azt tegyék meg. 
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
Ahhoz, hogy tovább folytatódjon a beruházás, javasolja, hogy az 1. sz. változatot fogadják el. 
A folyószámla és a megelılegezı hitel felvétellel egyetért. 
 
Pócs István polgármester:  
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért a vitát lezárja. 
Kéri, hogy aki az elıterjesztésben szereplı 1. sz. változat elfogadásával egyetért, 
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kézfelnyújtással jelezze. Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal az 
elıterjesztésben szereplı 1 változatban megjelölt módon kívánja megoldani a fennálló 
finanszírozási problémákat. Ehhez két határozatot kell hozni, melyet egyenként terjeszt elı.  
 
Kéri, hogy aki egyetért a folyószámla hitelszerzıdés módosításával, mely szerint a 25 millió 
Ft hitelkeretet 31 millió Ft-ra emelik-, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal. 
 
 
 74/2010.(X.28.) sz. Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testülete a 42/2010. sz. 
Önkormányzati Határozatában az OTP Nyrt. Pénzintézettıl 25 millió Ft 
folyószámlahitel igénybevételérıl döntött.  
A mőködési feltételek zavartalan biztosítása érdekében a képviselı-
testület úgy határozott, hogy a hitelszerzıdés módosításával a jelenlegi 25 
millió Ft folyószámla hitelkeretet 31 millió Ft-ra megemeli. A felvett hitel 
összegének fedezete az önkormányzat futamidı alatti költségvetési 
bevétele és az eddigi Kossuth út 218/A. 190/2 hrsz. ingatlanon túl, a 
Várbükki u. 10. sz. (816 hrsz.) Mővelıdési ház.  

 
Határidı: szerzıdéskötésre: azonnal 
                hitel igénybevételre: szükség szerint 
Felelıs: polgármester 

 
Pócs István polgármester:  
 
Kéri, hogy aki egyetért a Csengıvár Óvoda korszerősítés beruházás zavartalan finanszírozása 
érdekében történı - 6 millió Ft megelılegezı - hitel felvételével – kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal. 
 
 

75/2010.(X.28.) sz. Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testülete úgy 
határozott, hogy 6 millió Ft támogatást megelılegezı hitelt 
vesz fel a Csengıvár Óvoda korszerősítése Recsken ÉMOP-
4.3.1/2/2F-2f-2009-0015. címő projekt  zavartalan 
finanszírozásának biztosítása érdekében. 
A felvett hitel összegének fedezete a még nem folyósított 
utófinanszírozású számlák után járó támogatások összege. 

 
Határidı: szerzıdéskötésre: azonnal 
Felelıs: polgármester 

 
 

SZÜNET 
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INDÍTVÁNYOK, ELİTERJESZTÉSEK 
 
Pócs István polgármester: 
Javasolja, hogy elsıként Nagy Károlyné alpolgármester beadványát vitassa meg a Képviselı-
testület. Felkéri a Jegyzı Asszonyt, hogy szíveskedjen elıterjeszteni. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A beadvány összefüggésben áll „az önkormányzati képviselık tiszteletdíjának mértékérıl” 
szóló rendelet-tervezet megvitatásával. Az alakuló ülésre ez a rendelet-tervezet még készült 
el. A rendelet elfogadása esetén hatályon kívül helyezésre kerül a korábbi 13/2002.(XI.27.) sz. 
önkormányzati rendelet. A jelenlegi rendelet-tervezet abban is különbözik a korábbitól, hogy 
a korábbi rendelet alapdíjat állapított meg, illetve attól függıen, hogy a képviselı mennyi 
bizottságnak volt elnöke és tagja – ehhez további kiegészítı tiszteletdíj társult. A választási 
törvény változása miatt a jelenlegi önkormányzat meglehetısen kis létszámú, ezért 
valamennyi képviselınek több bizottságban kellett tagságot és elnökséget vállalni, ahhoz, 
hogy az elıírásoknak megfelelıen civilek is részt vehessenek a bizottsági munkában. Az 
elızetes egyeztetések során a képviselık úgy döntöttek, hogy nem alapdíjat és különbözı 
kiegészítı díjakat állapítanak meg, hanem egységesen havi 40.000.-Ft tiszteletdíjat javasolnak 
elfogadásra. Ez nagyságrendjét tekintve hasonló az elızı ciklusban megállapított erre 
vonatkozó elıirányzattal. A képviselık tiszteletdíját rendelettel, az alpolgármester 
tiszteletdíját határozattal kell megállapítani, ez utóbbi meg is történt az alakuló ülésen. Az 
alpolgármester tiszteletdíj összege az önkormányzati törvényben meghatározott 
településkategóriára vonatkozó szorzószámok között került meghatározásra. Az alakuló ülést 
követıen azonban Nagy Károlyné alpolgármester beadványában kérte, hogy az alakuló ülésen 
meghatározott tiszteletdíját 80 e Ft-ra csökkentsék.   
A tiszteletdíj folyósítására vonatkozóan elmondja, hogy folyószámlára történı utalást 
javasolnak, melyre vonatkozóan nyilatkozatot szükséges kitölteni a képviselıknek. 
 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy az indítványra vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Dr. Sófalvi Antal képviselı: 
Szeretné megjegyezni, hogy ezek bruttó összegek. 
 
Nagy Károlyné képviselı: 
Kéri, hogy az önkormányzati határozat Recsk honlapjára is kerüljön fel. 
 
Pócs István polgármester: 
A teljes jegyzıkönyvi anyag felkerül a honlapra. 
 
Az elıterjesztésre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy 
aki az „önkormányzati képviselık tiszteletdíjának mértérıl” szóló rendelet-tervezetet 
elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a rendelet-
tervezetet. 



 5 

 
Recsk Nagyközség Önkormányzata 12/2010.(X.29.) sz. rendelete  

az önkormányzati képviselık tiszteletdíjának mértékérıl 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzat Képviselıtestülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. 
évi LXV. Törvény 20. § (2) bekezdésében biztosított jogkörében a polgármesteri tisztség 
ellátásának egyes kérdéseirıl és az önkormányzati képviselık tiszteletdíjáról szóló 1994. évi 
LXIV. Tv. 14. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján a következıket rendeli el.  
 

Általános rendelkezések 
 

1. § 
(1) A rendelet hatálya kiterjed Recsk Nagyközség Önkormányzat Képviselıtestület tagjaira, 

Recsk Nagyközség Önkormányzata bizottsági tagjaira. 
(2) Nem terjed ki a rendelet hatálya a polgármesterre. 
 

A kiesett jövedelem és a költségek megtérítése 
 

2. §. 
(1) A települési képviselıknek, a bizottságok tagjainak a testületi ülések munkájában való 

részvétel miatt kiesett munkabérüket a képviselıtestület megtéríti. 
(2) A települési képviselıknek, a bizottsági tagoknak a képviselıi, bizottsági munkával 

kapcsolatban felmerült, indokolt és számlával igazolt költségeit meg kell téríteni.  
 

Tiszteletdíj 
 

3. § 
(1) Az alpolgármester tiszteletdíját a képviselıtestület határozatban állapítja meg. 
(2) A települési képviselık havi tiszteletdíja 40 000 Ft. 
 

A tiszteletdíj, térítések folyósítása 
 

4. §. 
(1) A tiszteletdíjat, a költségtérítést a polgármesteri hivatal havonta utólag tárgyhót követı 5. 

napig folyósítja, lakossági folyószámlára történı utalással. Kifizetésérıl a jegyzı 
gondoskodik.  

(2) Amennyiben a képviselı a képviselıtestületi ülésrıl igazolatlanul hiányzik, a részére 
megállapított tiszteletdíj összegét csökkenteni kell. A csökkentés mértékét és idıtartamát a 
képviselıtestület határozza meg, mely nem haladhatja meg a polgármesteri tisztség 
ellátásának egyes kérdéseirıl és az önkormányzati képviselık tiszteletdíjáról szóló 1994. 
évi LXIV. Tv. 17. § (2) bekezdésében meghatározott mértéket és idıtartamot. 

 
 

5. §. 
(1) A munkabérkiesést a képviselı kérésére, keresetigazolás alapján a polgármester 

utalványozását követıen a polgármesteri hivatal téríti meg.  
(2) A képviselıi, bizottsági munkával kapcsolatban felmerült költségeket a számlák alapján a 

polgármester utalványozását követıen a polgármesteri hivatal téríti meg.  
 

Hatálybalépés 
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6. §. 

(1) E rendelet kihirdetése napján lép hatályba, kihirdetésérıl a jegyzı gondoskodik.  
(2) A rendelet hatálybalépésével egyidejőleg a többször módosított 13/2002 (XI.27.) 

önkormányzati rendelet hatályát veszti. 
(3) A rendeletben megállapított tiszteletdíjakat elsı ízben 2010. október hónapra kell 

folyósítani.  
 

Pócs István s.k.      Varró Gyuláné s.k. 
polgármester       címzetes fıjegyzı 

 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy aki az alpolgármester tiszteletdíjára vonatkozó javaslattal egyetért, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület 1 tartózkodás mellett, 4 igen szavazattal elfogadta a 
javaslatot. 
 

76/2010.(X.28.) sz. Önkormányzati HATÁROZAT 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete Nagy 
Károlyné alpolgármester írásbeli kérésére a 72/2010 ( X.14.) 
önkormányzati határozattal megállapított alpolgármesteri 
tiszteletdíj összegét 80.000 Ft/hó azaz Nyolcvanezer forint 
összegre csökkenti. 
 
Határidı: azonnal  
Felelıs: kifizetésért jegyzı 
 

Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy a „munkahelyi telefonok magáncélú használata tárgyában” készült elıterjesztést 
vitassa meg a Képviselı-testület. Felkéri a Jegyzı Asszonyt, hogy ismertesse az elıterjesztést. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A jelenlévı képviselık többsége elıtt ismert, hogy 2007-ben született egy APEH 
állásfoglalás, mely szerint a munkahelyi telefonok használata után a munkáltatónak – 
amennyiben nem teszi mérhetıvé a munkahelyi és magánbeszélgetéseket – cég telefonadót 
kell fizetni. A Képviselı-testület 2007-ben úgy döntött, hogy valamennyi intézményére 
vállalja a cég telefonadó megfizetését, azért mert technikailag nem megoldható a 
beszélgetések különválasztása. Egyedül a Polgármesteri Hivatalnál állt rendelkezésre olyan 
telefon-alközpont - mely külön szoftver beszerzésével – lehetıvé tette a magáncélú és 
munkahelyi beszélgetések különválasztását, személyi kódok segítségével. Ez alapján a 
magánbeszélgetések árát a dolgozót be tudja fizetni – így mentesültek a cég telefonadó 
megfizetése alól. Egyre több üzleti partnerünk azonban napközben csak mobiltelefonon érhetı 
el. Ezért a telefonköltség csökkentése érdekében – a meglévı két mobiltelefon mellé újabb 
mobiltelefonokat szereztek be. A vonalas telefon és a mobiltelefonok két szolgáltatóhoz 
tartozott, melyet összevontak egy szolgáltatóhoz. A szolgáltató váltás, valamint a díjcsomag 
váltás lehetıvé tette a mobiltelefon készülékek számának növelését is, kedvezmények 
igénybevételével.  
Jelenleg az önkormányzat mobiltelefon flottája 12 db-os. A mobiltelefon beszélgetések 
elkülönítése azonban nem megoldható, ezért kéri, hogy a 95/2006.(XII.14.) sz. önkormányzati 
határozatot a Képviselı-testület egészítse ki az elıterjesztésben szereplı 1-es vagy 2-es pont 
szövegével.  
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Kochné Holló Edit képviselı: 
A 2. sz. változatot javasolja elfogadásra. 
 
Pócs István polgármester: 
Az elıterjesztésre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy 
aki a 2. sz. változatot fogadja el, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapítja, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a javaslatot. 
 

77/2010.(X.28.) sz. Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a 95/2006. (XII.14.) sz. 
önkormányzati határozatot az alábbiak szerint módosítja. 
2010. október 1-tıl kezdıdıen a Polgármesteri Hivatal tulajdonában lévı összesen 12 
db mobiltelefonon folytatott beszélgetések utáni, a személyi jövedelemadóról szóló tv. 
69. § (1) bek. által elıírt cégtelefon adó fedezetét a polgármesteri hivatal 
szakfeladaton biztosítja.  
A módosítás nem érinti a telefonalközponthoz kapcsolódó vonalakon folytatott hivatali 
és magáncélú beszélgetések elkülönítését és magánszemélyek részére történı 
kiszámlázását. 
 
Határidı: 2010. október 1. 
Felelıs: Varró Gyuláné jegyzı  

 
 
Pócs István polgármester: 
Tájékoztatja a Képviselı-testületet, hogy az ALLIANZ Hungária Biztosító Zrt. megkereste 
egy ajánlattal, „Kincstár megtakarítási program”-hoz való csatlakozás céljából, melyet 
ismertet. 
A Képviselı-testület írásban megkapta a Biztosító levelét, valamint az erre vonatkozó 
határozati javaslatot. Errıl a lehetıségrıl lemond. 
Az elıterjesztésre vonatkozóan kéri, hogy tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. Kérdés, 
észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a javaslatot. 
 
 

 78/2010.(X.28.) sz. Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete egyhangú 
szavazattal úgy döntött, hogy az ALLIANZ Hungaria Biztosító Zrt. 
„Kincstár megtakarítási program”-ra vonatkozó ajánlatát-  amely a 
polgármester részére kötendı életbiztosításra terjed ki - nem fogadja el.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 
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Pócs István polgármester: 
A Pétervásárai Kistérség Többcélú Társulása megküldte a 2011. évi belsı ellenırzési 
munkaterv tervezetét. Kéri a Jegyzı Asszonyt, hogy ismertesse az erre vonatkozó 
elıterjesztést. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A 2011. évre vonatkozó belsı ellenırzési munkaterv tervezetet a Képviselı-testület teljes 
terjedelemben megkapta. Javasolja, hogy a munkaszervezet által javasolt tervezetet a 
Képviselı-testület fogadja el. Településünkön három intézménynél utóellenırzésre, egy 
intézménynél szabályszerőségi ellenırzésre kerül sor. 
  
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy a munkatervre vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
Kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki a 2011. évre vonatkozó belsı 
ellenırzési munkaterv-tervezetet elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a javasolt 
munkatervet. 
 

79/2010.(X.28.) sz. Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete 
megtárgyalta a Pétervásárai Kistérség Többcélú Társulása 
2011. évi belsı ellenırzési munkaterv-tervezetét, melyet 
egyhangú szavazattal elfogadott. 

 
Határidı: értelem szerint 
Felelıs: munkaszervezet vezetıje 

 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy amennyiben a Képviselı-testületnek további indítványa, bejelentése van, azt 
tegyék meg. 
Indítvány, bejelentés nem hangzott el a testület részérıl, ezért kéri, hogy ha a meghívott 
vendégek közül valakinek bejelentése, észrevétele van, azt tegye meg. 
 
Csepregi Béla Független Kisg.P. helyi szerv.elnöke: 
Az elsı napirendhez szólna hozzá, bár lehet, hogy nem a megfelelı idıben teszi. A rendkívüli 
testületi ülés meghívóján szereplı napirendi pontról a meghívott vendégek nem tudnak 
semmit. Amit az elıadó röviden elmondott az ülésen, az nem volt tájékoztató. Természetes, 
hogy ezt a finanszírozást meg kell oldani az önkormányzatnak. A testületi tagok a határozati 
javaslatot megkapták, melyet elfogadtak és megszavazták.  Hiába kapnak meghívót, nem 
tudják, hogy a testület mirıl szavaz. Mivel a község életébe ilyen nagy beruházások az utolsó 
évtizedben nem voltak, kérhették volna az elıadótól a megfelelı tájékoztatást – a kívülállók 
részére. Már máskor is volt arról szó, hogy nem kapnak írásos anyagot , így nem tudnak 
érdemben hozzászólni a napirendekhez csak végig hallgatják az ülést.  
 
Pócs István polgármester: 
A beruházás nagyságrendjét és az adminisztráció bonyolultságát érzékelteti azzal, hogy a 
testületi ülés közben elrendelt szünet ideje alatt 75 aláírást eszközölt. A képviselı társai 
megkapták az elıterjesztést. Azt nem tudják magukra felvállalni, hogy a lakosságot, a pártok, 
civil szervezetek képviselıit is tájékoztassák részletekre kiterjedıen. Kéri ennek szíves 
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tudomásulvételét. Az elsı napirendi pont tárgyalásánál kérhette volna a bıvebb tájékoztatást 
Dányi Tiborné referenstıl. Megtette volna.   
Tanácskozási joggal mindenki részt vehet az ülésen, kérdést tehetnek fel bárkihez. Az anyagot 
kiküldeni a meghívott vendégeknek nem kötelessége az önkormányzatnak. 
Kéri, hogy amennyiben még további bejelentéseik vannak, azt tegyék meg. 
 
Nagy Sándor Jobbik Magyarorsz.Mozg. Recski Alapsz. Elnöke: 
Egyetért a Csepregi Béla úr által elmondottakkal.  Indítványozni szeretné, hogy a Jámbor 
Vilmos Általános Iskola elıtti zebrán a reggeli és a délutáni átkelésnél a tanulók részére 
biztosítsanak felnıtt felügyeletet.  
Az óvodánál szintén veszélyes az úttesten történı átkelés – sajnos a zebra megvalósítása nem 
történhetett meg. 
 
Pócs István polgármester: 
Köszöni az észrevételt. Felvállalja a teljesítését. 
 
Nagy Sándor Jobbik Magyarorsz.Mozg. Recski Alapsz. Elnöke: 
Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a jövı év március – április hónapban készülne egy 
monumentális székely kapu Korondon, ami Recskre kerülne. Ennek magas költsége van, 
melynek összeszedése is rá hárulna. Ismerve az önkormányzat helyzetét, nem is az 
önkormányzathoz, hanem inkább a képviselıket kérdezi, hogy miben tudnának segíteni ennek 
létrehozásában?  
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
A zebrán történı átkeléssel kapcsolatos felvetés jogos. Az óvodánál kétszer is tárgyalta a 
korábbi képviselı-testület egy zebra kiépítés lehetıségét, melynek közlekedésbiztonsági 
okokból nem valósulhatott meg.  
Személyesen örül, hogy Nagy Sándor felvállalja ezeket a dolgokat – (Trianoni emlékmő, 
Szent István szobor). Ezek mindig kész tények, így kapják meg a képviselık. Akkor is 
támogatták a megvalósítását. Nyilvánvaló, ahogy eddig is, most is támogatni fogják. A jövı 
év költségvetésére vonatkozóan nem tud nyilatkozni. A segítés módját azonban nem vetik el. 
 
Pócs István polgármester: 
Kiegészíti az elmondottakat, hogy a jövı évi költségvetés paraméterei még elıttük nem 
ismertek. Az ez évi költségvetésbıl nem tudnak támogatást adni, de a jövı évi 
költségvetéskor ezt próbálják realizálni. 
 
Nagy Sándor Jobbik Magyarorsz.Mozg. Recski Alapsz. Elnöke: 
Véleménye szerint az önkormányzat jelenlegi és jövı évi költségvetésének hiánya nem 
indokolja, hogy ilyen összegő tiszteletdíjat kapjanak a képviselık. Kérésénél a képviselıi 
tiszteletdíjra gondolt, hogy abból tudnának-e felajánlani valamilyen összeget. 
 
Pócs István polgármester: 
A képviselıtársai védelmében elmondja, hogy keményen dolgoznak - nem 40 ezer Ft-ot ér az 
ı munkájuk. Tiszteletdíjukkal nem áll módjában és nem is illik rendelkezni. A képviselıtársai 
között biztosan lesznek olyanok - vele az élen -, hogy támogatni fogják a székely-kapu 
megvalósítását.  
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Dr. Sófalvi Antal képviselı: 
Egyetért az elképzeléssel, a székely-kapu megvalósításával. Egy helyi vállalkozó elfogadható 
áron – megfelelı székely-kaput készített a bükkszéki tábornak.  Esetleg célszerőnek tartaná, 
hogy a korondi fafaragót vendégül látnák itt - arra az idıtartamra, amíg a kapu elkészül – 
ezzel a szállítási költséget sem kellene megfizetni. Ez a meghívott részére is kedvezı lenne és 
a megrendelıknek is elınyösebb. 
A tiszteletdíjról történı lemondás az legyen mindenkinek a magánügye. Erre vonatkozóan 
elmondja, hogy a 20 év alatt nem ennek az összegét, hanem annak a sokszorosát fordította 
jótékonysági célokra, ettıl a jövıben sem zárkózik el.  
 
Nagy Károlyné alpolgármester: 
Elmondja, hogy Nagy Sándor – mint képviselı-jelölt a szórólapján megjelentette, hogy a 
tiszteletdíjról lemondana, azonban a választási fórumon az hangzott el, hogy a tiszteletdíjat föl 
kívánja venni – melyet jótékonykodásra adna át. Dr. Sófalvi Antal képviselıhöz csatlakozva 
elmondja, hogy akár számlákkal is tudná bizonyítani, hogy az elmúlt 4 év tiszteletdíját mire 
fordította. A mostani tiszteletdíjukkal kapcsolatban is hasonló gondolatuk van - bármelyik 
civil szervezetet, kezdeményezést támogatni fognak.  
 
Szerémy Béla Munkáspárt Elnöke Recsk: 
Csatlakozik és egyetért az elıtte szóló Csepregi Béla és Nagy Sándor urak véleményéhez. İ 
is segítene szeretne a – személyében megtámadott tisztségviselıknek – de nem tud, mert nem 
áll rendelkezésükre a testületi anyag. Vannak kimondottan szakmai anyagok, amit nem kell  
megküldeni, de vannak olyan napirendek amelyhez többen hozzá tudnának szólni 
(mezıgazdaság,  kultúra, oktatás stb.). Anyag nélkül csak proforma a részvételük a testületi 
ülésen, építı jelleggel nem tudnak hozzászólni a testületi ülés napirendjeihez.  
További észrevételezése, hogy a Kossuth úton – a lakóháza környékén is – az erdészeti fát 
szállító teherautókról szétszóródik a levél-lomb-hulladék. Kéri a polgármestert, hogy az 
Erdészetnél jelezze a problémát, hogy a gépjármővezetık takarítsák le az autóik platóját. Ez 
köztisztasági kihágásnak számít, mert a rakománnyal nem lehet szennyezni a közterületet. 
 
Hollóné Bódi Katalin iskola igazgató: 
Nagy Sándor bejelentésével kapcsolatban elmondja, hogy az általános iskola elıtti zebrán 
történı átkeléshez már kérték az iskola-rendır segítségét. Az iskola-rendır tájékoztatása 
alapján, a szolgálati beosztásuk két hónapra elıre készül – mely szerint a jelenlegi 
munkaidejük reggel nyolc órakor kezdıdik, ezért kérvényezni kell, hogy ez fél nyolctól 
legyen. A szolgálatban lévı rendır így biztosítani tudná a reggeli és délutáni felügyeletet.  
Az iskolások kb. 70%-át autóval hozzák, ezért már kevesebb a zebrán közlekedı tanuló. Az 
ıszi szünet végére várhatóan megoldódik ez a probléma. 
 
Nagy Károlyné alpolgármester: 
A tanulók délutáni zebrán történı átkeléséhez eddig is biztosítva volt a felügyelet, mert Suha 
Tivadar pedellus mindig átkísérte a gyermekeket. 
 
Pócs István polgármester: 
Szerémy Béla bácsi felvetésére elmondja, hogy válasza hasonló mint amit Csepregi Béla 
úrnak adott. Köszönettel veszi, ha megtisztelik a képviselı-testületi ülést jelenlétükkel. 
Örömmel veszik, ha információt, tájékoztatást kérnek, de arra nincsenek felkészülve, hogy 
mindenki kapjon írásos elıterjesztést is – hiszen akkor a falu minden tagjának lehetne 
küldeni, mert a képviselı-testületi ülésre mindenki meg van hívva.   
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A másik felvetésére elmondja, hogy az Erdészetnek már nincs saját gépjármőve, ezért nem 
foglalkozik azzal, hogy a vállalkozó mennyire tartja tisztán az autóját. Megoldás lehetne a 
rendıri segítség, szállításkor ellenıriznék a jármőveket és szabjanak ki bírságot.      
 
Az ülésen további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért megköszönte a részvételt és az 
ülést 13,25 órakor bezárta. 
 
 

K.m.f. 
 
 

 Pócs István Varró Gyuláné  
 polgármester címzetes fıjegyzı  
 
 
 
 

 Dr. Sófalvi Antal Kochné Holló Edit 
 jegyzıkönyvhitelesítı jegyzıkönyvhitelesítı 
 
 


